

# 國立陽明交通大學陽明校區宿舍防疫規定

2022 年 5 月 18 日訂定

2022 年 8 月 31 日修訂

2022 年 10 月 7 日修訂

2022 年 11 月 11 日修訂(2022 年 11 月 14 日實施)

2023 年 3 月 17 日修訂(2023 年 3 月 20 日實施)

2023 年 8 月 15 日修訂

- 一、 依照教育部 112 年 8 月 1 日修訂 ( 112 年 8 月 15 日實施 ) 「大專校院因應嚴重特殊傳染性肺炎防疫管理指引」，調整更新本規定。目的為降低校園染疫風險，並協助學校執行傳染病防治法及學校衛生法之相關規定。
- 二、 校內住宿生如經 COVID-19 篩檢陽性且有相關症狀時，建議返家休息，避免非必要的外出，如有外出需求則請全程配戴口罩，避免出入無法保持社交距離或容易近距離接觸不特定人之場所，並請勿與他人從事近距離或群聚型之活動(如聚餐、聚會、公眾集會或其他相類似的活動)。
- 三、 前開自主健康管理期間依衛生主管機關建議為 5 日，期間如快篩陰性則可提早解除。
- 四、 校內住宿生如經 COVID-19 篩檢陽性，未能返家且需離開宿舍原寢進行自主健康管理者，得向學務處住宿服務一組申請短期住宿。
- 五、 前開短期住宿無須支付住宿費用，惟應負擔部分(50%)清潔整理費用，即新臺幣 400 元。
- 六、 住宿生返回原寢後之清潔消毒，由舍民自行清消：
  - (一) 本校宿舍公共區域如浴廁、走廊、樓梯間等，校方清潔人員於週間每日進行清消 2 次。
  - (二) 返回原寢時，請先開窗通風，再以酒精或稀釋漂白水自行清消。若寢室需清消用品，得向各舍住宿輔導員室借用，並於用畢後歸還。

# **National Yang-Ming Chiao Tung University (Yangming Campus) Student Dormitory Epidemic Prevention Regulations**

Announced Date: May 18, 2022

Amended Date: August 31, 2022

Amended Date: October 7, 2022

Amended Date: November 11, 2022 (implemented on November 14, 2022)

Amended Date: March 17, 2023 (implemented on March 20, 2023)

Amended Date: August 15, 2023

In accordance with the revised "Guidelines for Epidemic Prevention and Management in Higher Education Institutions in Response to Severe Special Infectious Pneumonia" issued by the Ministry of Education on August 1, 2023 (implemented on August 15, 2023), these regulations have been adjusted and updated. The purpose is to reduce the risk of infection on campus and assist the university in implementing relevant provisions of the Infectious Diseases Prevention and Control Act and the School Health Act.

If an on-campus resident who test positive for COVID-19 and exhibit related symptoms, it is advisable to return home and rest. Avoid unnecessary outings, and if leaving your residence is necessary, please wear a mask at all times. Steer clear of places where it's challenging to maintain social distancing or where close contact with unidentified individuals is likely. Additionally, refrain from engaging in close-contact or group activities with others, such as dining gatherings, parties, public gatherings, or similar events.

The self-managed health period mentioned above, as recommended by the health authorities, is set at 5 days. During this period, if you receive a negative result from a rapid test, you may be able to lift the restrictions earlier.

On-campus residents who test positive for COVID-19 and cannot return home but need to leave their original dormitory for self-managed health purposes may apply for short-term accommodation through the Housing Center, Office of Student Affairs.

The aforementioned short-term accommodation does not require payment of accommodation fees, but residents should bear a portion (50%) of the cleaning and tidying fee, which amounts to 400 NT Dollars.

Students who live in dormitories should clean and disinfect their own rooms after returning. Cleaning and disinfection of public areas such as bathrooms, corridors, and stairwells are performed twice daily by university cleaning personnel on weekdays.

When returning to the dormitory, students should first open the window for ventilation and then clean and disinfect using alcohol or diluted bleach. If cleaning supplies are needed, they may be borrowed from the Housing center and must be returned after use.